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Verslag van de vergadering van de Coördinat1e 
Commissie van 4 juni 1962 ~ 

Bij ontstentenis van de Voorzitter wordt de ver
gadering voorgezeten door de heer Brouwers. 

Actieprogramma van de EEG-Commissie m.b.t. het 
gemeenschappelijk vervoerbeleid 

De heer Janssen leidt de discussie in met het geven 
van een kritisch overzicht van het Commissie-docum~nt, 
dat hij als weinig samenhangend en te gedetailleerd ken
merkt. Zo wordt uitvoerig ingegaan op onderNerpen als 

de fiscale en sociale harmonisatie ln het vervoèI, t~r

wijl eveneens het vraagstuk der pijpleidingen weer w rdt 

aangesneden, een materie waarover de Raad van Trans~ort

ministers was overeengekomen om deze voorlopig te laten 

rusten. Erger is echter, dat de Commissie niet in staat 

is gebleken een eigen visie te ontwikkelen doch integen

deel heeft getracht het alle Lid-Staten zoveel mogelijk 

naar de zin te maken. Helaas is daarbij de doelstelling 

van de vrijmaking van het vervoer minder uit de verf 

gekomen dan de ordeningsfacetten. 

De liberalisatie van het personenvervoer over de weg, 

die in de Benelux in één slag is geëffectueerd, wordt 

in het voorstel op ingewikkelde wijze in jaarlijkse 

etappen geregeld. 

Voor het goederenvervoer over de weg heeft de Commis

sie voorgesteld de bilaterale contingenten te vervangen 
door een Europese contingentering en heeft zij voorts 
een Duitse gedachte overgenomen volgens welke de omvang 
van de handelsstromen daartoe als richtsnoer zou gelden. 
Dit voorstel, ofschoon vaag gehouden, miskent het uit
eindelijk doel, n.l. de verwezenlijking van een gemeen
schappeliJke vervoermarkt. uok de vergunningenpolitiek, 
welke de Commissie zich voorstelt, komt niet duideliJk 

naar voren. Aan de maatregelen tot sanering der spoor
wegen wordt weinig aandacht besteed. Het tijdschema 

voor 
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voor het treffen van deze maatregelen is zeer r 1~ 

gesteld; hier is te minder reden toe omaat het on1er
werp elders, met name in de CEMT, reeds uit en ter na 
is bestudeerd. 

Als voornaamste ordeningsmaatregel voorziet net 
Actieprogramma de invoering van margetarieven, voer alle 

drie vervoertakken en zowel voor binnenlands als inter

nationaal vervoer. uok voor de Rijnvaart zouden zulke 

tarieven moeten worden ingevoerd, zij het dat de Commissie 

- de moeilijkheden op dit terrein erkennende en f'ellich+

in de hoop dat uitstel de weerstand minder groot zal 

maken - de invoering van de margetarificatie voor deze 

sector het laatst heeft gesteld in het tijdschema. 

Op een vraag van de heer Hartogh naar de van 

Nederlandse zijde te volgen tactiek, zulks in verband 

met het feit dat Raadsbesluiten op vervoergebied vanaf 

de derde etappe met gekwalificeerde meerderheid genonen 

kunnen worden, antwoordt de heer Janssen, dat tot dus

ver steeds is gestreefd naar bespoediging van een commu

nautaire regeling van deze materie, juist uit vrees, 

dat we na 1965 overstemd zullen worden. 
In de EEG vinden wij zekere steun bij de Italianen, 

op wie evenwel op het gebied van de Rijnvaart niet ge
rekend kan worden. Aan de Benelux-partners hebben we tot 

dusver niets gehad, vermoedelijk o.m. wegens enige tus
sen Nederland en België hangende kwesties (Scnelde/Rijn, 

Air Union). Met de Fransen, met name met de onlangs af

getreden Minister Buron, is de samenwerking naar omstan

digheden uitstekend. Hun opvattingen over de Rijnvaart 

lopen parallel aan de onze, de binnenvaart in Frankrijk 
interesseert ons weinig, de contacten inzake de Air Union 

en inzake de zeescheepvaart zijn goed, terwijl inzake 
het wegvervoer met de Fransen te praten valt, mits wij 

een zekere ordening aanvaarden. 
'. 
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Volgens de Voorzitter is een c0ntingent~ring op 
basis van handelsstromen voor or!s onaanvaardb~ar. Als 
ons verzet hiertegen succes zou hebben, zouden we anders
zins met betrekking tot de ordening van het wegverv er 
soepel kunnen zijn. Indien immers de marges maar ru~ 

genoeg worden vastgesteld, kunnen we blijven concurreren. 

De heer Janssen merkt op, dat de Fransen en Ita~ianen, 

die weinig grensoverschrijdende vervoerders hebben, thans 

tastenderwijs zoeken naar een redelijk prijsniveau. De 

Duitsers kennen een veel te hoog binnenlands vervoer

tarief, waardoor de Duitse ondernemers grensoverschrij

dend vervoer tegen elke prijs kunnen accepteren. Op het 

ogenblik bestaat er tussen Nederland en Duitsland terzake 

van het wegvervoertarief een gentleman's agreement, dat 

zijn grond vindt in de omstandigheid dat het Nederlandse 

vervoer naar de Bondsrepubliek en het Duitse transport 

naar Nederland elkaar niet veel ontlopen, zodat Duitslan' 

zelf ook groot belang heeft bij het vervoer op Nederland. 

Op een desbetreffende vraag van de heer Italianer 

zegt de heer Janssen, dat een Buropese contingentering 

niet eenvoudig te verwezenlijken zou zijn, al was het 

alleen maar, dat Italië en de Beneluxlanden geen contin

genten meer kennen. Nellicht zou de EEG-Commissie de 

vergunningen kunnen verdelen, zoals bij ons de NIWO, 

waarbiJ niet vergeten mag worden dat in Nederland ver-
-

gunningen worden afgegeven aan elke vervoerder die zijn 

individuele behoefte aan meer vervoer capaciteit kan 

aantonen, waarbij geen rekening wordt gehouden met andere 

vervoerders of andere takken van vervoer. 

Op een vraag van de Voorzitter, of we moeten streven 
naar een Europese contingentering met een groeipercentage, 
antwoordt de heer Janssen, dat we in de allereerste 
plaats drie dingen moeten trachten te bereiken, n.l. de 

vrijheid van transitovervoer, de vergroting van de be
staande contingenten en de vrijheid van het eigen vervoer. 
Voorshands is zulks voldoende. Met name moeten we niet 
aandringen op volledige harmonisatie van de systemen van 
vergunningverlening. 
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De heer Zwanenburg voegt hier nog aan toe, dat ederlan 
in tonnen 40~ van het EEG-vervoer voor zijn rekening neem·. 
Tegen een aanpassing van dit percentage, zoals in het 
Commissie-document wordt gesuggereera, moet een krachtig 
verzet worden. aangetekend. 

De heer Italianer vraagt of niet aangedrongen moet word~n 

op een meer economische bedrijfsvoering van de spoor ~egen in 
de zes landen en of met name geen maatregelen worden voorzien 

tegen "Ausnahme"-tarieven zoals de Bundesbahn hanteert? 

In het Commissie-document, zo zegt de heer Janssen, woràt 

weinig aandacht aan de spoorwegen besteed. Het is de vraag 

of we naar een reglementering moeten streven, gezien de rela

tief gunstige positie van onze spoorwegen. De practijken van 
de Bundesbahn zullen we, ook met een dergelijke reglemente

ring, niet voldoende kunnen controleren. In het algemeen zou 

spreker wel aandacht voor het spoorwegprobleem willen vragen, 

zonder net centraal te stellen. 

Naar aanleiding van een vraag van de heer Hartogh, of we 

niet alles in het werk moeten stellen nog in de tweede etappe 

in de Raad tot overeenstemming te komen en àerhalve reeds nu 

minder op onze extreme standpunten moeten blijven staan, 

merkt de heer Janssen op, dat in bilaterale contacten reeds 

naar compromissen wordt gezocht. Een nieuw element in deze 

zaak is het toetredingsverzoek van Engeland. De Britten hebben 

reeds gevraagd de bespreking van deze materie te traineren, 

maar staatssecretaris Stijkel heeft hun laten weten, dat 

Nederland terzake spoed wil betrachten en dat de Sngelsen, 

die voor ons een welkome steun zullen kunnen zijn, zo spoedig 
mogelijk de toetredingsonderhandelingen tot een goed einde 
moeten brengen. 

, 
De Voorzitter, de discussie samenvattend, meent dat 

Nederland op de volgende punten positief zou kunnen zijn: 
1e. ten aanzien van het beginsel van een margetari~f voor het 

wegvervoer; 
2e. ten aanzien van de gedachte van een communautaire contin

gentering; 
3e. ten aanzien van een beginseluitspraak over de spoorwegen. 
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Hij wijst bovendien op de onlangs v~stgestelde 
Benelux-beschikkingen ir.zake het wegvervoer; voor at 
deze categorie betreft kan de Benelux thans als één 
gebied beschouwd worden, waaraan de heer Janssen "tce
voegt dat dan een compensatie moet worden gez0cht voor 
de dientengevolge aan de andere EEG-landen in de sch ot 

geworpen voordelen. 
De heer Zwanenburg waarschuwt tege~ de binding 

welke gelegd zou kunnen werden tussen onze instt:II!llling 

met een margetarief voor het wegvervoer en een geli.-;k-

soortige regeling voor Rijn- en binnönvaart t die i'; 
tJ 

afwijzen, waarop de heer Janssen als zijn mening weer

geeft dat, zolang op de Rijn nog zoveel nationale bin

dingen een rol spelen, de prijscoacurrentie niet vast

gelegd kan worden. Het verzeköreD van de vriJneid van 

de RiJnvaart acht hij het grootste Nederlandse belang 

dat bij het vervoerbeleid betrokken is, gezien de bete

kenis van de Rijnvaart als deviezenbron. In rangorde 

komen daarna de liberalisatie van het wegvervoer ~transi

to, eigen vervoer, vergroting van contingenten), waar

tegenover een soepele margetarifering - doch alleen 

voor deze sector - aanvaard zou kunnen worden. Daarna 

komt in de rangorde de aanpak van de spoorwegproblemen. 

De heer Dekker vraagt aandacht voor de fiscale 

paragraaf van het Commissievoorstel, die een vrij in

grijpende harmonisatie voorziet. Zijns inziens kan het 

fiscale beleid echter niet in factoren opgesplitst worden. 

Deze zaak moet dus in het kader van de algemene harmoni
satie bekeken worden. Bovendien is niet duidelijk of 

dan wel in hoeverre de nationale verschillen in belas
tingheffing concurrentieverstorend werken. 

De heer Janssen is van oordeel, dat deze passage 
- :=-.:~.:...= 

voornamelijk op Duitse instigatie is opgenomen en wel 
met tweeärlei doel: 

- 6 -



. 

- 6 -

a) teneinde de vrijmaking in het vervoer o~ te h lden-
~ 

b) teneinde de Duitsers in de gelegenheid t stellen 
heffingen op de Rijnvaart te leggen onder het mott : 
de infrastructuur moet worden betaald. Deze st&l ln~ 
is op zichzelf aanvaardbaar I ~ar jient ~ct grote 0_

zichtigheid te worden gehanteerJ ~ls fuen veet, at 

een gedeelte van de Duitse niJn hoog noaig gekana
liseerd moet worden! 

De Voorzitter merkt op, dat de integratie op den 

duur de speelruimte zal beperKen voor een autonome, 0 

specifiek nationale belangen geric.ltc economlsche poli

tiek. ZiJns inziens is er voor een land als Nederlan , 

dat zo zeer- waarde necnt aan een snelle totstandkoming 

van de gemeenschappelijke markt, alle reden om zich in 

het algemeen positief op te stellen tegenover de daar-

.I voor onmisbare harmonisaties van concurrentievoorwaarden. 

Uiteraard moet hierbij in het oog worden gehouden, dat 

deze harmonisatie voor Nederland in veel gevallen een 

aanpassi'ng 

In verband 

in prijsverhogende richting kan betekenen. 

hiermede 

dat ons incidentele 

moet er dan ook tegen worden gewaakt, 

aanpassingen worden opgedrongen, 

waarbij de samenhang wordt genegeerd met andere nationale 

regelingen, die het prijseffect van de eerstbedoelde 

regelingen dikwijls compenseren. Dit neemt echter niet 

weg, dat een constructieve houding onzerzijds wenselijk 

is, wanneer het b.v. gaat om regelingen, die betrekkelijk 

op zichzelf staan en bovendien duidelijk voor harmonisa

tie in aanmerking komen. Hoe meer problemen door ons 

worden opgeworpen, des te langer zal de liberalisatie 
op zich laten wachten. 

De heer Dekker wijst erop, dat de COillIllissie alleen -
en dan weini ó geargumenteerd - narlilonisatie van de be
lastlncisystemen voorstaat, zonder harmonisatie Vé:in de 
niveaux. Voorts vraagt hij zich af wat kostprijsverhO

gende beIdstingen in wezen zijn, terwijl bovendien de 
concurrentieverstoring door belastingen niet is aange
toond. Het is in beginsel onjuist te proberen de fiscale 

problemen 
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problemen bedrijfstaksgefiijs op te lossen. De Voorzltter 
ziet dezo::: mater ie meer genuanceer Ci. li j wensen liber all
satie van net vervoer en willen de beletsels daartoe -
ook de verschillen in wetgeving - wegnemen. 

De heer Dekker stipuleert ecnter een reserve op ~lt 

punt: Alleen belastingen, die een Quidelijk beletsel 

vormen en leiden tot concurrentieverstoring, komen V00r 

harmonisatie in aanmerking. 
Volgens de Voorzitter ligt de sociale harmonisatie 

veel gevoeliger. Staatsvoorzieningen zoals in het 

Verenigd .Koninkrijk worden gehanteerd kom~n zeker voor 

harmonisatie in aanmerking. 


